
 
 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

 

ПРОТОКОЛ 

 

засідання постійної комісії обласної ради 

з питань освіти, науки та культури 

 

20 грудня 2022 року  

 

м. Полтава № 14 

Головуючий: Діденко Олег Григорович – голова постійної комісії. 

 

Присутні члени постійної комісії: Василенко Марина Григорівна – заступник 

голови постійної комісії, Цибульська Юлія Володимирівна – секретар постійної 

комісії, Воротинцев Василь Альбертович (зв'язок через відеоконференцію), 

Сухонос Наталія Василівна, Усанова Ольга Петрівна (зв'язок через 

відеоконференцію) – члени постійної комісії. 

 

Відсутні члени постійної комісії: Богдан Руслан Дмитрович, Юрченко Тетяна 

Олегівна. 

 

Склад постійної комісії – 8 осіб. Присутні – 6 осіб. Засідання є правомочним. 

 

Запрошені та присутні:  

Бєлоножко 

Олег Вячеславович 
 

- заступник голови обласної ради 

Білоха 

Валерій Миколайович 

- методист відділу виховної роботи та розвитку 

цінностей Полтавської академії 

неперервної освіти ім. М.В. Остроградського, 

відповідальний за розвиток військово-

патріотичного виховання та викладання 

предмету «Захист України» 
 

Бородай 

Едуард Миколайович 

- заступник начальника Полтавського 

обласного територіального центру 

комплектування та соціальної підтримки 
 

Зелюк 

Віталій Володимирович 

 

 

- директор Полтавської академії 

неперервної освіти ім. М.В. Остроградського 
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Коморна 

Леся Федорівна 
 

- начальник Управління майном обласної ради 

Кончаковський 

Євген Олегович 

- директор Департаменту освіти і науки 

Полтавської обласної військової адміністрації 
 

Кращенко 

Юрій Петрович 

- начальник Управління Державної служби 

якості освіти у Полтавській області (зв'язок 

через відеоконференцію) 
 

Левакіна 

Оксана Віталіївна 

- заступник керуючого справами – начальник 

відділу організаційного забезпечення 

діяльності ради виконавчого апарату обласної 

ради 
 

Лунін 

Дмитро Сергійович 
 

- начальник Полтавської обласної військової 

адміністрації 

Півняк 

Андрій Юрійович  

- директор Комунального закладу 

«Полтавський обласний центр національно-

патріотичного виховання, туризму і 

краєзнавства учнівської молоді Полтавської 

обласної ради» 
 

Руроєва 

Лілія Олександрівна 
 

- заступник голови обласної ради 

Синявська 

Тамара Григорівна 

- начальник відділу юридичного забезпечення 

виконавчого апарату обласної ради 
 

Удовиченко 

Ірина Анатоліївна 

- директор Департаменту культури і туризму 

Полтавської обласної військової адміністрації 
 

Чепурко 

Олексій Григорович 
 

- заступник голови обласної ради 

 

Перед початком засідання постійної комісії присутні на засіданні 

вшанували хвилиною мовчання загиблих внаслідок збройної агресії російської 

федерації проти України. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив присутніх з проєктом 

порядку денного постійної комісії та запропонував прийняти його за основу. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

ВИРІШИЛИ:  

Прийняти запропонований проєкт порядку денного за основу. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував перейменувати питання 

№ 8 порядку денного «Про Стратегію розвитку освіти Полтавської області на 
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2023 – 2027 роки» на питання «Про проєкт рішення обласної ради «Про 

затвердження Стратегії розвитку освіти Полтавської області на 2023 – 2027 

роки». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

ВИРІШИЛИ: 

Підтримати пропозицію голови постійної комісії Діденка О.Г. про 

перейменування питання № 8 порядку денного «Про Стратегію розвитку освіти 

Полтавської області на 2023 – 2027 роки» на питання «Про проєкт рішення 

обласної ради «Про затвердження Стратегії розвитку освіти Полтавської 

області на 2023 – 2027 роки». 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що за пропозицією 

Кончаковського Є.О., директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, пропонується включити до порядку денного 

питання «Про організацію навчання з української мови для внутрішньо 

переміщених осіб». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

ВИРІШИЛИ: 

Підтримати пропозицію директора Департаменту освіти і науки 

Полтавської обласної військової адміністрації Кончаковського О.Є. щодо 

включення питання «Про організацію навчання з української мови для 

внутрішньо переміщених осіб» до порядку денного засідання комісії. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що за пропозицією 

Цибульської Ю.В., секретаря постійної комісії, пропонується включити до 

порядку денного питання «Про проєкт обласної програми облаштування 

укриттів у закладах загальної середньої освіти та закладах дошкільної освіти 

відповідно до рекомендацій ДСНС». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

ВИРІШИЛИ: 

Підтримати пропозицію секретаря постійної комісії Цибульської Ю.В. 

щодо включення питання «Про проєкт обласної програми облаштування 

укриттів у закладах загальної середньої освіти та закладах дошкільної освіти 

відповідно до рекомендацій ДСНС» до порядку денного засідання комісії. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що за пропозицією 

Цибульської Ю.В., секретаря постійної комісії, пропонується включити до 

порядку денного питання «Про виділення 2,5 млн грн закладу обласного 

підпорядкування для забезпечення безперебійної роботи та енергетичної 

незалежності». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 4, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 1. 
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ВИРІШИЛИ: 

Пропозиція не набрала необхідної кількості голосів для включення 

питання до порядку денного. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що за пропозицією 

Цибульської Ю.В., секретаря постійної комісії, пропонується включити до 

порядку денного питання «Про закупівлю матеріалів та обладнання для закладу 

обласного підпорядкування Кременчуцький професійний ліцей 

ім. А.С. Макаренка». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

ВИРІШИЛИ: 

Підтримати пропозицію секретаря постійної комісії Цибульської Ю.В. 

щодо включення питання «Про закупівлю матеріалів та обладнання для закладу 

обласного підпорядкування Кременчуцький професійний ліцей 

ім. А.С. Макаренка» до порядку денного засідання комісії. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував затвердити порядок 

денний в цілому. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

ВИРІШИЛИ: 

Затвердити порядок денний засідання постійної комісії в цілому. 

 

 

Сформований порядок денний: 

1. Про проєкт рішення обласної ради «Про встановлення вартості 

харчування в закладах загальної середньої освіти, які належать до спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області». 

2. Про проєкт рішення обласної ради «Про внесення змін та доповнень до 

Обласної програми національно-патріотичного виховання дітей та молоді на 

2021 – 2025 роки». 

3. Про лист Управління майном обласної ради щодо прийняття цілісних 

майнових комплексів державних закладів професійної (професійно-технічної) 

освіти у спільну власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської 

області: 

3.1. Про приймання цілісного майнового комплексу Вищого професійного 

училища № 7 м. Кременчука Полтавської області у спільну власність 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області; 

3.2. Про приймання цілісного майнового комплексу Кременчуцького 

професійного ліцею ім. А. С. Макаренка у спільну власність територіальних 

громад сіл, селищ, міст Полтавської області; 

3.3. Про приймання цілісного майнового комплексу Регіонального центру 

професійно-технічної освіти м. Зіньків у спільну власність територіальних 

громад сіл, селищ, міст Полтавської області; 
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3.4. Про приймання цілісного майнового комплексу Решетилівського 

художнього професійного ліцею у спільну власність територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області; 

3.5. Про приймання цілісного майнового комплексу Вищого професійного 

гірничо-будівельного училища у спільну власність територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області; 

3.6. Про приймання цілісного майнового комплексу Професійно-

технічного училища № 4 м. Полтави у спільну власність територіальних громад 

сіл, селищ, міст Полтавської області. 

4. Про лист Управління майном обласної ради щодо передачі майна, яке 

знаходиться на балансі Полтавського краєзнавчого музею імені Василя 

Кричевського у комунальну власність Котелевської селищної ради. 

5. Про лист Полтавського обласного територіального центру 

комплектування та соціальної підтримки щодо створення в Полтавській області 

міжшкільних ресурсних центрів з військово-патріотичного виховання та 

допризовної підготовки. 

6. Про організацію освітнього процесу в умовах воєнного стану. 

7. Про річні звіти керівників закладів освіти, що знаходяться у спільній 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст області, за 2021 рік. 

8. Про проєкт рішення обласної ради «Про затвердження Стратегії 

розвитку освіти Полтавської області на 2023 – 2027 роки». 

9. Про організацію навчання з української мови для внутрішньо 

переміщених осіб. 

10. Про проєкт обласної програми облаштування укриттів у закладах 

загальної середньої освіти та закладах дошкільної освіти відповідно до 

рекомендацій ДСНС. 

11. Про закупівлю матеріалів та обладнання для закладу обласного 

підпорядкування Кременчуцький професійний ліцей ім. А.С. Макаренка. 

12. Різне. 

 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що відповідно до 

Рекомендацій з питань запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у 

Полтавській обласній раді у разі наявності у членів постійної комісії та 

присутніх на засіданні депутатів обласної ради конфлікту інтересів при 

розгляді питань порядку денного, присутні мають врегулювати його шляхом 

своєчасного самостійного публічного оголошення про це під час засідання. 

Наголосив на необхідності, враховуючи вимоги воєнного стану, з метою 

дотримання заходів безпеки та попередження витоку інформації, що може 

призвести до обізнаності противника про оборонні заходи в області, під час 

проведення засідання постійної комісії утриматись від здійснення фото- та 

відеозйомок. 
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Розгляд питань порядку денного.  

 

1. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення обласної ради «Про встановлення вартості 

харчування в закладах загальної середньої освіти, які належать до спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області». 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив, що цим проєктом рішення 

пропонується встановити з 01 січня по 31 грудня 2023 року суми харчування 

одного здобувача освіти на день при одноразовому та п’ятиразовому 

харчуванні для закладів освіти, які належать до спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про встановлення вартості 

харчування в закладах загальної середньої освіти, які належать до спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області». 

 

 

2. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення обласної ради «Про внесення змін та 

доповнень до Обласної програми національно-патріотичного виховання дітей 

та молоді на 2021 – 2025 роки». 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив про зміни, які пропонується 

внести до Обласної програми національно-патріотичного виховання дітей та 

молоді на 2021 – 2025 роки. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Діденко О.Г., Кончаковський Є.О., Лунін Д.С. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про внесення змін та 

доповнень до Обласної програми національно-патріотичного виховання дітей 

та молоді на 2021 – 2025 роки». 
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3. СЛУХАЛИ: Про лист Управління майном обласної ради щодо прийняття 

цілісних майнових комплексів державних закладів професійної (професійно-

технічної) освіти у спільну власність територіальних громад сіл, селищ, міст 

Полтавської області. 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, повідомила 

що рішенням третього пленарного засідання вісімнадцятої сесії обласної ради 

сьомого скликання від 16 лютого 2018 року № 634 надано згоду на безоплатну 

передачу 33 цілісних майнових комплексів закладів професійної (професійно-

технічної) освіти. На сьогодні відповідно до розпорядження Кабінету Міністрів 

України від 18 жовтня 2022 року № 920-р пропонується передати 7 цілісних 

майнових комплексів державних закладів професійної (професійно-технічної) 

освіти у спільну власність територіальних громад Полтавської області. Але 

щодо Професійно-технічного училища № 26 м. Кременчук документи ще 

готуються. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь Лунін Д.С., Діденко О.Г., Сухонос Н.В., 

Коморна Л.Ф. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запитав, скільки закладів 

професійної (професійно-технічної) освіти залишилося прийняти у спільну 

власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області. 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, відповіла, що 

залишиться прийняти ще 27 закладів. 

 

 

3.1. СЛУХАЛИ: Про приймання цілісного майнового комплексу Вищого 

професійного училища № 7 м. Кременчука Полтавської області у спільну 

власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області. 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, повідомила, 

що пропонується прийняти безоплатно з державної власності у спільну 

власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області цілісний 

майновий комплекс Вищого професійного училища № 7 м. Кременчука 

Полтавської області. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати пропозиції Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації та Управління майном обласної ради щодо 

прийняття цілісних майнових комплексів державних закладів професійної 

(професійно-технічної) освіти у спільну власність територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області. 
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2. Внести на розгляд сесії обласної ради восьмого скликання проєкт 

рішення «Про приймання цілісного майнового комплексу Вищого 

професійного училища № 7 м. Кременчука Полтавської області у спільну 

власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області». 

 

 

3.2. СЛУХАЛИ: Про приймання цілісного майнового комплексу 

Кременчуцького професійного ліцею ім. А. С. Макаренка у спільну власність 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області. 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, повідомила, 

що пропонується прийняти безоплатно з державної власності у спільну 

власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області цілісний 

майновий комплекс Кременчуцького професійного ліцею ім. А. С. Макаренка. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати пропозиції Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації та Управління майном обласної ради щодо 

прийняття цілісних майнових комплексів державних закладів професійної 

(професійно-технічної) освіти у спільну власність територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області. 

2. Внести на розгляд сесії обласної ради восьмого скликання проєкт 

рішення «Про приймання цілісного майнового комплексу Кременчуцького 

професійного ліцею ім. А. С. Макаренка у спільну власність територіальних 

громад сіл, селищ, міст Полтавської області». 

 

 

3.3. СЛУХАЛИ: Про приймання цілісного майнового комплексу Регіонального 

центру професійно-технічної освіти м. Зіньків у спільну власність 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області. 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, повідомила, 

що пропонується прийняти безоплатно з державної власності у спільну 

власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області цілісний 

майновий комплекс Регіонального центру професійно-технічної освіти 

м. Зіньків. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 
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ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати пропозиції Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації та Управління майном обласної ради щодо 

прийняття цілісних майнових комплексів державних закладів професійної 

(професійно-технічної) освіти у спільну власність територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області. 

2. Внести на розгляд сесії обласної ради восьмого скликання проєкт 

рішення «Про приймання цілісного майнового комплексу Регіонального центру 

професійно-технічної освіти м. Зіньків у спільну власність територіальних 

громад сіл, селищ, міст Полтавської області». 

 

3.4. СЛУХАЛИ: Про приймання цілісного майнового комплексу 

Решетилівського художнього професійного ліцею у спільну власність 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що пропонується 

прийняти безоплатно з державної власності у спільну власність територіальних 

громад сіл, селищ, міст Полтавської області цілісний майновий комплекс 

Решетилівського художнього професійного ліцею. Всі документи для 

приймання підготовлено належним чином. Ознайомив членів постійної комісії 

з проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати пропозиції Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації та Управління майном обласної ради щодо 

прийняття цілісних майнових комплексів державних закладів професійної 

(професійно-технічної) освіти у спільну власність територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області. 

2. Внести на розгляд сесії обласної ради восьмого скликання проєкт 

рішення «Про приймання цілісного майнового комплексу Решетилівського 

художнього професійного ліцею у спільну власність територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області». 

 

 

3.5. СЛУХАЛИ: Про приймання цілісного майнового комплексу Вищого 

професійного гірничо-будівельного училища у спільну власність 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що пропонується 

прийняти безоплатно з державної власності у спільну власність територіальних 

громад сіл, селищ, міст Полтавської області цілісний майновий комплекс 

Вищого професійного гірничо-будівельного училища. Ознайомив членів 

постійної комісії з проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і 

проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 
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ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати пропозиції Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації та Управління майном обласної ради щодо 

прийняття цілісних майнових комплексів державних закладів професійної 

(професійно-технічної) освіти у спільну власність територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області. 

2. Внести на розгляд сесії обласної ради восьмого скликання проєкт 

рішення «Про приймання цілісного майнового комплексу Вищого 

професійного гірничо-будівельного училища у спільну власність 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області». 

 

 

3.6. СЛУХАЛИ: Про приймання цілісного майнового комплексу Професійно-

технічного училища № 4 м. Полтави у спільну власність територіальних громад 

сіл, селищ, міст Полтавської області. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що пропонується 

прийняти безоплатно з державної власності у спільну власність територіальних 

громад сіл, селищ, міст Полтавської області цілісний майновий комплекс 

Професійно-технічного училища № 4 м. Полтави. Ознайомив членів постійної 

комісії з проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати пропозиції Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації та Управління майном обласної ради щодо 

прийняття цілісних майнових комплексів державних закладів професійної 

(професійно-технічної) освіти у спільну власність територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області. 

2. Внести на розгляд сесії обласної ради восьмого скликання проєкт 

рішення «Про приймання цілісного майнового комплексу Професійно-

технічного училища № 4 м. Полтави у спільну власність територіальних громад 

сіл, селищ, міст Полтавської області». 

 

 

 

4. СЛУХАЛИ: Про лист Управління майном обласної ради щодо передачі 

майна, яке знаходиться на балансі Полтавського краєзнавчого музею імені 

Василя Кричевського у комунальну власність Котелевської селищної ради. 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, повідомила, 

що Полтавський краєзнавчий музей імені Василя Кричевського погоджується 

передати у комунальну власність Котелевської селищної ради вітрини 

загальною вартістю 712 грн. Управлінням майном обласної ради підготовлено 

відповідний проєкт рішення. 
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ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь Діденко О.Г., Удовиченко І.А. 

Удовиченко І.А., директор Департаменту культури і туризму Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомила, що Департамент підтримує 

пропозицію щодо передачі зазначеного майна. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати пропозиції щодо передачі майна зі спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області з балансу 

Полтавського краєзнавчого музею імені Василя Кричевського у комунальну 

власність Котелевської селищної ради. 

2. Рекомендувати на розгляд пленарного засідання сесії обласної ради 

восьмого скликання відповідний проєкт рішення.  

 

 

5. СЛУХАЛИ: Про лист Полтавського обласного територіального центру 

комплектування та соціальної підтримки щодо створення в Полтавській області 

міжшкільних ресурсних центрів з військово-патріотичного виховання та 

допризовної підготовки. 

Бородай Е.М., заступник начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки, повідомив, 

що Управлінням державної служби якості освіти у Полтавській області було 

вивчено стан викладання навчального предмету «Захист України» в освітніх 

закладах Полтавської області. Результати вивчення виявили проблеми щодо 

кадрового забезпечення предмету, слабкої матеріально-технічної бази (в 

багатьох закладах відсутні окремі навчальні кабінети, спеціалізоване навчальне 

обладнання, кімнати зберігання зброї, смуги перешкод).  

З метою підвищення якості викладання предмету «Захист України» 

запропонував створити центри військово-патріотичного виховання, на базі яких 

можна організовувати відповідні заходи з військово-патріотичного виховання. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

В обговоренні взяли участь: Діденко О.Г., Цибульська Ю.В., Лунін Д.С., 

Кончаковський Є.О., Усанова О.П., Півняк А.Ю., Василенко М.Г. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що питання попередньо 

обговорювалося в Департаменті освіти і науки Полтавської обласної військової 

адміністрації. 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

підтримав ініціативу створення центрів з військово-патріотичного виховання. 
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Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив, що є пропозиція створити 

відокремлений структурний підрозділ Комунального закладу «Полтавський 

обласний центр національно-патріотичного виховання, туризму і краєзнавства 

учнівської молоді Полтавської обласної ради». Основними завданнями 

новостворюваного підрозділу буде забезпечення проведення курсів, тренінгів, 

семінарів, виконання окремих програм з вогневої та медичної підготовки. 

Даний відокремлений підрозділ стане основою для утворення в майбутньому 

окремого комунального закладу обласного рівня – Міжшкільного ресурсного 

центру з військово-патріотичного виховання та допризовної підготовки. 

З метою формування відокремленого підрозділу потрібно ввести додаткові 

штатні одиниці (3,5 ставки) для Комунального закладу «Полтавський обласний 

центр національно-патріотичного виховання, туризму і краєзнавства учнівської 

молоді Полтавської обласної ради». 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

уточнив, що додаткові штатні одиниці буде введено з початку 2023 року 

відповідним розпорядженням начальника Полтавської обласної військової 

адміністрації. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запитав про фінансування 

структурного підрозділу. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запитала скільки коштів 

закладено в обласному бюджеті для реалізації обговорюваної ініціативи та чи є 

громади, які в першу чергу скористаються послугами вказаного структурного 

підрозділу. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, відповів, що закладено 2 млн 315 тис. грн. 

Василенко М.Г., заступник голови постійної комісії, запитала, як буде 

проводитися навчання з дітьми – онлайн чи офлайн, уточнила розподіл 

фінансування. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, відповів, що навчання буде у змішаній формі, 

та надав детальну інформацію щодо фінансування відокремленого 

структурного підрозділу з національно-патріотичного виховання. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

Інформацію заступника начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки Бородая Е.М., 

директора Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової 

адміністрації Кончаковського Є.О. щодо створення в Полтавській області 

міжшкільних ресурсних центрів з військово-патріотичного виховання та 

допризовної підготовки взяти до відома. 
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6. СЛУХАЛИ: Про організацію освітнього процесу в умовах воєнного стану. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив про організацію освітнього 

процесу в умовах воєнного стану. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь Діденко О.Г., Бородай Е.М., 

Кончаковський Є.О., Лунін Д.С., Чепурко О.Г., Цибульська Ю.В., Зелюк В.В., 

Бєлоножко О.В. 

Бородай Е.М., заступник начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки, повідомив, 

що Полтавський обласний ТЦК та СП, звертався до Міністерства освіти і науки 

України щодо введення на законодавчому рівні посади заступника директора 

навчального закладу з військово-патріотичного виховання. 

Чепурко О.Г., заступник голови обласної ради, запитав, чи є кваліфікаційні 

вимоги до вчителя предмету «Захист України». 

Бородай Е.М., заступник начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки, повідомив, 

що вимоги визначено Концепцією національно-патріотичного виховання 

молоді, затвердженої наказом Міністерства України у справах сім’ї, молоді та 

спорту, Міністерства освіти і науки України, Міністерства оборони України, 

Міністерства культури і туризму України від 27.10.2009 № 3754/981/538/49. 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

наголосив, що засновник закладу повинен бути зацікавлений у розвитку 

напрямку національно-патріотичного виховання, кожен засновник має право 

ввести посаду заступника директора навчального закладу з військово-

патріотичного виховання, а громада – фінансувати цей захід з відповідного 

бюджету. 

Цибульська Ю.В., зауважила, що на сьогодні, в умовах повномасштабної 

війни, є заклади, які не визначилися щодо формату навчання (очно чи 

дистанційно). Звернулася до директора Департаменту освіти і науки 

Полтавської обласної військової адміністрації вплинути на керівників закладів 

щодо визначення форми навчання. 

Бєлоножко О.В., заступник голови обласної ради, запитав чи забезпечені 

навчальні заклади області протигазами. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, відповів, що більшість шкіл не забезпечена 

протигазами. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 
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ВИРІШИЛИ:  

Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації Кончаковського Є.О. про організацію освітнього 

процесу в умовах воєнного стану взяти до відома. 

 

7. СЛУХАЛИ: Про річні звіти керівників закладів освіти, що знаходяться у 

спільній власності територіальних громад сіл, селищ, міст області, за 2021 рік. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, надав інформацію щодо звітів керівників 

закладів освіти, що знаходяться у спільній власності територіальних громад сіл, 

селищ, міст області, про виконання показників ефективності використання 

спільного майна, а також майнового стану закладів за 2021 рік. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Усанова О.П., член постійної комісії, запитала, чому частина навчальних 

закладів не використала кошти Бюджету розвитку. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, відповів, що це пов’язано з обмеженнями, які 

запроваджено на виконання заходів дотримання вимог карантину. 

Усанова О.П., член постійної комісії, запропонувала дати доручення 

Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової адміністрації, 

підготувати письмову інформацію щодо причин, які унеможливили 

використання коштів Бюджету розвитку закладами освіти у 2021 році. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій: 

Інформацію про річні звіти керівників закладів освіти, що знаходяться у 

спільній власності територіальних громад сіл, селищ, міст області, за 2021 рік, 

взяти до відома. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 4, проти – 0, утримались – 2, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

Пропозиція не набрала необхідної кількості голосів для прийняття 

рекомендацій. 

 

 

8. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення обласної ради «Про затвердження Стратегії 

розвитку освіти Полтавської області на 2023 – 2027 роки». 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, окреслив основні положення Стратегії 

розвитку освіти Полтавської області на 2023 – 2027 роки. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь Цибульська Ю.В., Лунін Д.С., Діденко О.Г., 

Зелюк В.В. 
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Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запропонувала, 

рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової 

адміністрації доповнити Стратегію розвитку освіти Полтавської області 

на 2023 – 2027 роки такими індикаторами розвитку освіти: відсотком закладів 

освіти Полтавської області, у яких облаштовані укриття; відсотком закладів 

освіти Полтавської області, у яких впроваджено автономну систему 

енергозабезпечення; запропонувала виключити індикатор стосовно організації 

харчування. 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації 

запропонував доповнити Стратегію розвитку освіти Полтавської області на 

2023 – 2027 роки індикатором – відсотком закладів освіти Полтавської області, 

які використовують аутсортинг, зокрема, фабрики-кухні в організації послуг 

харчування. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

1. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації доповнити Стратегію розвитку освіти Полтавської 

області на 2023 – 2027 роки такими індикаторами розвитку освіти: 

- відсотком закладів освіти Полтавської області, у яких облаштовані 

укриття; 

- відсотком закладів освіти Полтавської області, які використовують 

аутсортинг, зокрема, фабрики-кухні в організації послуг харчування; 

- відсотком закладів освіти Полтавської області, у яких впроваджено 

автономну систему енергозабезпечення. 

2. Підтримати проєкт рішення «Про затвердження Стратегії розвитку 

освіти Полтавської області на 2023 – 2027 роки» із запропонованими змінами. 

3. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації внести в 

установленому законом порядку на розгляд сесії обласної ради восьмого 

скликання доопрацьований проєкт рішення «Про затвердження Стратегії 

розвитку освіти Полтавської області на 2023 – 2027 роки». 

 

 

9. СЛУХАЛИ: Про організацію навчання з української мови для внутрішньо 

переміщених осіб. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив, що в Полтавській області на 

сьогодні проживає багато внутрішньо переміщених осіб. Виникла пропозиція 

створити на базі закладів обласного підпорядкування курси з вивчення 

української мови для внутрішньо переміщених осіб – для дітей шкільного віку 

та дорослих. 
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ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь Цибульська Ю.В., Лунін Д.С., Діденко О.Г., 

Усанова О.П. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запитала про фінансування 

курсів з вивчення української мови. Повідомила, що громадські організації 

також надають такі послуги. 

Усанова О.П., член постійної комісії, запропонувала доручити 

Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової адміністрації 

розробити проєкт рішення щодо організації навчання з української мови для 

внутрішньо переміщених осіб та внести його в установленому порядку на 

розгляд сесії обласної ради восьмого скликання до 31 січня 2023 року. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

Доручити Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової 

адміністрації розробити проєкт рішення щодо організації навчання з 

української мови для внутрішньо переміщених осіб та внести його в 

установленому законом порядку на розгляд сесії обласної ради восьмого 

скликання до 31 січня 2023 року. 

 

 

10. СЛУХАЛИ: Про проєкт обласної програми облаштування укриттів у 

закладах загальної середньої освіти та закладах дошкільної освіти відповідно до 

рекомендацій ДСНС. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, виступила з ініціативою 

створити обласну програми облаштування укриттів у закладах загальної 

середньої освіти та закладах дошкільної освіти на умовах співфінансування з 

обласного бюджету. Наголосила на важливості питання та на необхідності 

забезпечення навчання саме офлайн. Запропонувала колегам з різних 

депутатських фракцій обласної ради надати протягом двох тижнів свої 

пропозиції до проєкту. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

ВИРІШИЛИ:  

Доручити Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової 

адміністрації розробити проєкт рішення обласної програми облаштування 

укриттів у закладах загальної середньої освіти та закладах дошкільної освіти та 
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внести його в установленому законом порядку на розгляд сесії обласної ради 

восьмого скликання до 31 січня 2023 року. 

 

 

11. СЛУХАЛИ: Про закупівлю матеріалів та обладнання для закладу обласного 

підпорядкування Кременчуцький професійний ліцей ім. А.С. Макаренка. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, поінформувала про ситуацію, 

яка склалася у Кременчуцькому професійному ліцеї ім. А.С. Макаренка: заклад 

зразковий у питаннях навчання швачок, в ньому працює досвідчений 

педагогічний колектив, є укриття, але, наразі студенти навчаються шити на 

листках паперу А4, швейні машини застарілі. Звернулася з пропозицією 

забезпечити Кременчуцький професійний ліцей ім. А.С. Макаренка тканинами, 

витратними матеріалами та обладнанням для навчання швачок. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Кончаковський Є.О., Цибульська Ю.В., 

Діденко О.Г. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

ВИРІШИЛИ:  

1. Доручити Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової 

адміністрації вивчити питання щодо закупівлі матеріалів та обладнання для 

Кременчуцького професійного ліцею ім. А.С. Макаренка. 

2. Рекомендувати постійній комісії обласної ради з питань бюджету та 

управління майном розглянути можливість виділення коштів для закупівлі 

матеріалів та обладнання для Кременчуцького професійного ліцею 

ім. А.С. Макаренка. 

 

12. Різне. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Лунін Д.С., надав загальну інформацію щодо капітальних видатків з 

бюджету Полтавської області, окремо зупинився на закладах освіти і культури. 

Бородай Е.М., заступник начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки, порушив 

питання щодо проведення у 2022 році обласного конкурсу на кращу 

матеріальну базу військово-патріотичного і фізичного виховання. 

 

Голова постійної комісії       Олег ДІДЕНКО 

 

 

Секретар постійної комісії       Юлія ЦИБУЛЬСЬКА 


